

الدكتور بسام الردايدة

الدكتور الردايدة يحمل درجتي الدكتوراه والماجستير العالي بامتياز مع مرتبة الشرف في الفنون الجميلة والتصميم من جامعة University of Illinois at Urbana-Champaign و من جامعة Academy of Art University في الولايات المتحدة الأمريكية، بالإضافة الى درجة الفنون الجميلة من جامعة دمشق. يعمل حالياً بجامعة السلطان قابوس في كلية التربية برتبة أستاذ مشارك. التحق بالعمل الأكاديمي منذ عام 1989 في جامعة اليرموك الأردنية الى ان حصل في العام 1993 على بعثتي الماجستير والدكتوراه إلى الولايات المتحدة الأمريكية وعاد للعمل في جامعة اليرموك في نهاية العام 1999. وكان الدكتور الردايدة قد عمل نائبا لعميد كلية الفنون الجميلة، ومديراً للمركز الأردني للتصميم ورئيس قسم الفنون الجميلة في جامعة اليرموك لمدة خمسة أعوام، وله العديد من الأبحاث المنشورة في المجالات العالمية، وعدداً من المعارض الفنية داخل الأردن وخارجها كما في كندا- البرتا وأمريكا- سان فرانسيسكو والينوز وشيكاغو وبيركلي وأيدهو ولوس انجلوس وغيرها مثل الأردن ومصر وسوريا. وكان قد فاز بعدد من الجوائز العالمية والمحلية والشهادات التقديرية اثر مشاركاته الفنية خارج المملكة كجائزة جامعة الفن والدراسات العليا للتفوق العلمي في سان فرانسيسكو وفي المسابقة التنافسية على مستوى فناني ولاية الينوي، ومتحف الهندسة في الينوي، و فوز كتابة الفني الذي حمل عنوان "ماذا" حيث كان ضمن أفضل الإبداعات الدولية في مكتبة الإسكندرية لعام 2008. ويحمل الردايدة عدة عضويات أهمها عضوية مجلس فنون الجرافيك لوسط أمريكا، أو شكش- الولايات المتحدة الأمريكية وهو عضو في اتحاد خريجي جامعات الينوي وله العديد من العضويات الأكاديمية في الجامعات الأردنية، وقد ترأس وشارك في العديد من لجان التحكيم الفنية كما اشرف على عدد من رسائل ماجستير الفنون الجميلة ومشاريع تخرج فنون الجرافيك، بالإضافة الى عقد العديد من الورش العلمية في مجال علوم الفن داخل الأردن وخارجها.

Dr. Bassam Al-Radaideh

holds a doctoral degree in art and design education from the University of Illinois at Urbana-Champaign, USA, and he has a master's degree (MFA) with distinction and honors in Fine Arts and Design from Academy of Art University at San Francisco USA, in addition to the BFA in graphic arts from Damascus University. Currently, he is associate professor at Yarmouk University since 1999. In 1993, he received a scholarship from Yarmouk University and he finished his graduate studies from USA. Dr. Radaideh has served five years as Vice-Dean of the Faculty of Fine Arts, director of Jordanian Design Center and the head of the Department of Fine Arts at Yarmouk University. Dr. Al-Radaideh also served as associate professor at Sultan Qaboos University – Oman from 2011 to 2015, and at Ahlia University – Bahrain from 2009-2011, and apart time lecturer in the Jordan University since 2004. He is also published a number of international art and design education researches, and has a number of art exhibitions inside/outside Jordan, (Chicago, San Francisco, Alberta-Canada, Idaho, Los Angeles, Urbana, Berkeley, Champagain, Egypt, Jordan and Syria). He participates in numerous art associations and academic memberships. He received a number of awards and certificates, such as the Academy of Art University prize, Graduate Award for Academic Excellence, competitive contest for Illinois artists-Engineering Museum, and the winner of artist book, titled "Why," in the 3rd International Biennale Artist Book, where it was among the best international creations at the Library of Alexandria in 2008. He was also one of the best 15 instructors in the 2014 Sultan Qaboos University Academic evaluation. Dr. Al- Radaideh chaired and participated in many of art jury and supervised a number of masters of fine arts dissertations, graphic arts and design graduation projects as well as holding a number of scientific and art workshops inside and outside Jordan. He is also a membership in Mid America Graphic Arts Council, and Illinois Universities Alumni Association.